
Webinarium instruktażowe – pytania i odpowiedzi 
 

1. W jaki sposób minsterstwo wskazało powierzchnie do wyłączeń? 
 
W poleceniu z dnia 8 stycznia znalazł się wykaz powierzchni, w których 
zaplanowano ograniczenie/zaniechania pozyskania drewna  
 

2. Czyli w okresie po 4 sierpnia do września strona społeczna już nie 
ma możliwości zgłaszania uwag? 

Konsultacje trwają do 4 sierpnia. Uwagi, które wpłyną po tym terminie nie 

będą uwzględniane. 

  

3. Analizuje tabele N.Dojlidy i znajduje np. adres 01-08-2-12-154 -c -
01 o pow. ponad 3 ha. Dlaczego w propozycji jest tylko 0,16 ha 

Nie zawsze całe wydzielenie będzie objęte ograniczeniami z uwagi na 

przyjęte kryteria.  

 

4. Moratorium ma być tymczasowym zabezpieczeniem. Czy tak 
właśnie nie powinny być zabezpieczone obszary tworzonych 
rezerwatów? Czemu proponowane jest zdjęcie ochrony, skoro sam 
Pan mówi, że rezerwaty są tworzone? Że proceduje je RDOŚ? 

 
Z założenia nie uwzględniliśmy obszarów już objętych prawnymi formami 
ochrony takimi jak rezerwaty przyrody, w tym te, które są w trakcie procesu 
uzgadniania z RDOŚ lub trwa w stosunku do tych obszarów procedura 
ustanowienia ochrony rezerwatowej. Przyjęto, że w takich przypadkach, 
do czasu rozstrzygnięcia przez organ, nie prowadzi się działań 
związanych z pozyskaniem drewna.  
 

5. Jak moratorium wpłynie na przyszłoroczne plany zagospodarowania 
w nadleśnictwach objętych ograniczeniami? Czy planowane jest 
zmniejszenie pozyskania? Jeśli tak to o ile %? 
 

Na razie nie znamy wyników konsultacji, nie wiemy też jakie będą kolejne 
decyzje MKiŚ. Niezależnie od zaplanowania prac na przyszły rok, decyzje 
MKiŚ będą respektowane.  

 
6. Dlaczego prezentują Państwo oba rodzaje powierzchni jako 

równorzędne? 
 

Prezentujemy zarówno powierzchnie do wyłączenia z pozyskania drewna 

jak też do modyfikacji jednocześnie. Nie znaczy to, że są to powierzchnie 

traktowane równorzędnie. Proponujemy różne sposoby postępowania na 

różnych powierzchniach analogicznie jak w styczniowym moratorium.  



 

7.  Odnośnie rezerwatów raz jeszcze. To sprzeczne co Pan mówi. Że 
nie podlegają gospodarce do czasu decyzji RDOŚ, a jednocześnie 
chcecie Państwo je zdjąć z moratorium, które właśnie je 
zabezpiecza do czasu ostatecznych decyzji. Czemu wnioski o 
usunięcie ich z moratorium? 

Nie ma sprzeczności. Moratorium nie jest jedynym elementem 
wprowadzającym ograniczenia w praktyce leśnej. Co do zasady, 
rozpoczęcie procedury tworzenia rezerwatu powoduje wyłączenie 
obszaru z gospodarowania do czasu podjęcia decyzji przez organ 
ochrony przyrody.  
 

8. Jak będą weryfikowane maile? 

Istotne jest, żeby mail lub w inny sposób dostarczona wiadomość była 
opatrzona podpisem (imię i nazwisko).   

9. Dedykowana strona jednego z NGO pozwala wysłać skonstruowaną 
odpowiedź z dowolnie wpisanego maila. Proszę o komentarz 

Nie komentujemy sposobów działania NGO.  

 

10. Można wpisać dowolne imię i nazwisko (wymyślone) z 
fejkowych maili. Czy ministerstwo ma na to odpowiedź? 

Liczymy na uczciwość i poważne traktowanie ze strony osób 
składających swoje uwagi.  

 
 


